
Comparison of Sole proprietor, Partnership & Private limited company in Hong KongComparison of Sole proprietor, Partnership & Private limited company in Hong KongComparison of Sole proprietor, Partnership & Private limited company in Hong KongComparison of Sole proprietor, Partnership & Private limited company in Hong Kong
香港獨資公司香港獨資公司香港獨資公司香港獨資公司, , , , 合夥公司及有限公司性質比較合夥公司及有限公司性質比較合夥公司及有限公司性質比較合夥公司及有限公司性質比較

Sole proprietorSole proprietorSole proprietorSole proprietor

((((獨資公司獨資公司獨資公司獨資公司))))

PartnershipPartnershipPartnershipPartnership

((((合夥公司合夥公司合夥公司合夥公司))))

Limited companyLimited companyLimited companyLimited company

((((有限公司有限公司有限公司有限公司))))

No. of shareholders / beneficial ownersNo. of shareholders / beneficial ownersNo. of shareholders / beneficial ownersNo. of shareholders / beneficial owners one proprietor 2-20 persons 1-50 persons

股東人數 / 權益擁有人數 東主一人 2-20 人 1-50 人

Legal entityLegal entityLegal entityLegal entity No No Yes

獨立法人地位 沒有 沒有 有

LiabilityLiabilityLiabilityLiability Unlimited unlimited (i) Limited 

責任限額 無限 無限 (i) 有限

SuccessionSuccessionSuccessionSuccession No Yes (ii) Yes (iii)

公司承繼性 不可以 可以 (ii) 可以 (iii)

Account subject to auditingAccount subject to auditingAccount subject to auditingAccount subject to auditing No No Yes

帳目是否要經審核 不需要 不需要 需要

Annual return filingAnnual return filingAnnual return filingAnnual return filing No No Yes

需呈報周年申報表 不需要 不需要 需要

AGM / Board meetingAGM / Board meetingAGM / Board meetingAGM / Board meeting No No Yes

周年股東大會 / 董事會 不需要 不需要 需要

(i): corporated partner can limited the liabilities (以法定團體合夥, 其責任可以有限)

(ii): sucession by changing partnership (以轉讓合夥人身份承繼)

(iii): sucession by share transfer (以轉讓股權承繼)


